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§ 1 

Information  

Presentation av ny stadsdelsdirektör 

Anne-Marie Tingeborn, stadsdelsdirektör, presenterade sig 

för rådet.  

 

Uppdrag Psykisk hälsa  

Maria Karlsson, utredare vid socialförvaltningen, 

informerade om Uppdrag Psykisk hälsa.  

 
§ 2 

Val av justerare och tid för justering 

Ulla Smedberg utsågs att tillsammans med ordförande Helena 

Lanzer-Sillén justera protokollet. Protokollet justeras torsdag 

8 juni 2017. 

 

§ 3 

Anmälan av föregående protokoll 

Det anmäldes att protokoll daterat 2017-05-08 justerats 

tisdag 9 maj 2017. 

 

§ 4 

Anmälan av inkomna handlingar 

1. Kommunstyrelsens funktionshinderråd, protokoll daterat  

2017-05-08 

2. Funktion i fokus nr 1/2017, Habilitering & Hälsa 

 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2017-06-15, §§ 5–8 

 

§ 5 

Revidering av riktlinjer för föreningsbidrag 

Föreningsbidrag fördelas årligen av stadsdelsnämnden enligt fastställd 

budget. Riktlinjer för föreningsbidrag används för att klargöra syfte 

och grundvillkor för att få bidrag, samt anger bedömningskriterier och 

anvisningar för ansökningsförfarandet. 

 

Stadsdelsförvaltningen har tagit fram ett förslag på revidering av 

gällande riktlinjer som tar avstamp i stadens vision om ett Stockholm 

för alla och som bygger på tillgänglighet, delaktighet, jämlikhet, 

jämställdhet och trygghet. Revideringen av riktlinjer framhåller att 

föreningar ska uppmuntra mångfald och gärna ha en 
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generationsöverskridande verksamhet. Föreningens verksamhet ska 

präglas av ett tobaks-, alkohol-, doping- och drogfritt förhållningssätt. 

En ny form av bidrag som föreningar kan ansöka om är 

nattvandringsbidrag. Stadsdelsnämnden beviljar inte bidrag till 

föreningar som uppmuntrar våldsbejakande extremism.  

 

Enligt förslag till riktlinjer kommer stadsdelsnämnden att besluta om 

tilldelning av föreningsbidrag i december varje år, till skillnad från 

tidigare då beslut har fattats i april. Den nya tidplanen innebär att 

ansökan om bidrag ska göras senast 31 oktober varje år.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-05-24. 

 

Funktionshinderrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställde sig positiv till att ansökan om 

föreningsbidrag sker på hösten eftersom det underlättar för föreningars 

planering av verksamhetsplaner. Rådet framförde också följande 

synpunkter. 

 Stycke två under rubriken ”Vem kan söka bidrag?” på sida tre i 

riktlinjerna flyttas och läggs sist under rubriken 

”Verksamhetsbidrag” på sida två. 

 Antalet föreningar som kan erhålla nattvandringsbidrag per år bör 

inte begränsas till tre stycken föreningar.  

 Det bör framgå i riktlinjerna att ansökan kan skickas in både per 

post och digitalt.  

 
§ 6 

Kommunikationsprogram för Stockholms stad år 2017–2022 

Förvaltningen ser positivt på förslaget till Kommunikationsprogram 

för Stockholms stad år 2017–2022. Det beskriver de grundläggande 

principerna för stadens kommunikation och dess inriktning för de 

kommande åren. Programmet är skrivet på ett sådant sätt att det håller 

över tid.  

 

Målen för kommunikationen behöver dock lyftas fram för att göra 

programmet tydligare. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2017-05-24. 
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Funktionshinderrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställde sig bakom kommunstyrelsens 

råd för funktionshinderfrågors yttrande enligt följande. 

 

”Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor har tagit del av 

ärendet. Dokumentet lyfter fram en rad angelägna frågeställningar, 

många av särskild vikt för personer med olika funktionsnedsättningar. 

 

Stockholms stad har till uppgift att erbjuda stöd och service till sina 

invånare. Kommunikation är en förutsättning för att medborgarna ska 

kunna nyttja dessa tjänster. Det är av extra stor betydelse i en storstad, 

där kommunikationsvägarna kan vara långa och organisationen är 

komplex. Rådet anser att Kommunikations- programmet dessvärre 

saknar det dialogperspektiv som borde genomsyra 

programförklaringen. Vidare präglas skrivningarna av ett ”uppifrån- 

och nedåt”-perspektiv; staden skall kommunicera sitt budskap ned till 

medborgare och andra som nyttjar stadens tjänster. Rådet ifrågasätter 

detta förhållningssätt. Stockholms stad har som sin främsta uppgift att 

möta behov hos enskilda individer eller grupper. Det är givetvis 

medborgarna/brukarna som skall stå i centrum och vara 

utgångspunkten när staden planerar, genomför och marknadsför sina 

tjänster, inte omvänt. 

 

Kommunikationsprogrammet är ett policydokument och därmed bitvis 

mer målinriktat än konkret. Rådet vill betona vikten av att de 

ambitiösa formuleringarna verkligen omsätts i praktiken. Det är lätt 

hänt att övergripande ärenden som detta stannar vid ord som inte 

leder till handling. Om skrivningarna i dokumentet är alltför visionära 

och teoretiska, kan det vara svårt eller omöjligt att omsätta och 

tillämpa i den praktiska verksamheten. Rådet efterfrågar därför en 

högre grad av konkretion och någon form av handlingsplan och/eller 

tidsplan.  

 

I såväl grunddokumentet som i Stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande, lyfts tillgängligheten fram på flera punkter (bl. a 

dokumentets punkter no 4 resp. 5). 

 

Rådet vill betona att all stadens kommunikation skall vara tillgänglig för 

samtliga medborgare, oavsett funktionsförmåga. Vidare skall ett gott 

bemötande prägla all information och övriga kontakter.” 
 

§ 7 

Svar på revisionskontorets årsrapport 2016 

Revisionskontorets årsrapport 2016 för Älvsjö stadsdelsnämnd visar 

sammanfattningsvis att Älvsjö stadsdelsnämnd har bedrivit 

verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt sätt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Nämndens interna kontroll 
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bedöms inte ha varit helt tillräcklig. Bokslut och räkenskaper bedöms i 

allt väsentligt vara rättvisande samt följer gällande regler och god 

redovisningssed. Förvaltningen delar i huvudsak revisionskontorets 

bedömningar i rapporten och redovisar vilka åtgärder som vidtagits 

eller som kommer att vidtas. 

 

Revisorerna tillstyrker att Älvsjö stadsdelsnämnd och dess ledamöter 

beviljas ansvarsfrihet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2017-05-30. 

 

Funktionshinderrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 8 
Ekonomisk rapport för maj 

Ärendet ströks från dagordningen på grund av att förvaltningen inte hade 

färdigberett ärendet. 

§ 9 

Övriga frågor 

Ändring av sammanträdesdag 

Vid sitt sammanträde den 8 december 2016, § 4, fastställde rådet sina 

sammanträdesdagar för 2017. Enligt beslutet ska rådet sammanträda 8 

november 2017. Under våren har förvaltningen planerat in 

stadsdelsnämndens planeringsdag den 8 november. Då många ledamöter 

var förhindrade att delta vid dagens sammanträde beslutade rådet att 

bordlägga ärendet. 

 

                   Balanslista 

Tillsvidare används kalendariet som balanslista. Frågan hänskjuts till 

nästa möte då Lotta Rosenström, som väckte frågan vid 

aprilsammanträdet, är med.  

 

Nästa sammanträde 

 Enhetschef för funktionsnedsatta Kim Cavallin Winberg deltar 

vid augustisammanträdet. Rådet återkommer till sekreteraren med 

eventuella frågor till Kim.  

 Anhörigkonsulenten besöker rådet vid augustisammanträdet. 

Rådet återkommer till sekreteraren med eventuella frågor. Vid 

dagens sammanträde lyftes en fråga som gäller anhörigcirklar. 
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Presidiet 

Frågan om när presidiet ska besöka rådet diskuterades. Sekreteraren ska 

undersöka om nämndens ordförande och vice ordförande kan medverka 

vid sammanträdet den 11 oktober.  

 

 


